

---

ISSN 1005-9369



A standard linear barcode is positioned vertically. It consists of vertical black bars of varying widths on a white background. To the left of the main barcode, there is a smaller, separate barcode.

9 771005 936205

0 8>

# 东北农业大学学报

月刊 1957年创刊

第51卷 第8期 总306期 2020年8月

## 目 次

### 研究报告

大豆胞囊线虫病抗性相关AP2/EREBP转录因子生物信息学分析

..... 韩英鹏，卜凡珊，田利峰，姜海鹏，赵雪（1）

水稻三种化控剂复配及壮秧机理研究..... 丁伟，李如意，孔祥男（9）

几种绿色方法防治大豆蚜效果研究..... 樊东，鲁冰瑜，杨洪佳，陈雅茹，李泽，张良（17）

黑龙江省黄瓜主栽品种及种质资源对霜霉菌不同致病型抗病性鉴定

..... 张艳菊，陶磊，刘东，周秀艳，李雪莲，马天，潘梦佳（24）

外源ALA对盐胁迫下西伯利亚白刺光合作用的影响

..... 闫永庆，季绍旭，王贺，赵野，范倩雯，王晓（32）

肉鸡屠体脂肪含量间接选择方法及其效果评估

..... 李辉，陈冲，冷丽，王守志，宿志勇，肖凡，郭怀顺，李玉茂，宋鹏（39）

过表达TLR4基因绵羊对口蹄疫疫苗(O型)免疫效应研究

..... 姚玉昌，翟羽飞，宋旭婷，赵多维，陆奇，徐利强，亓美玉，陆明海（47）

植物乳杆菌Lp229v饲喂奶牛效果研究..... 张永根，崔梓琪，姜鑫，徐宏建（56）

基于BP神经网络模型黑龙江漠河段气温变化对开江影响预测

..... 宋春山，林立邦，韩红卫，朱新宇（66）

基于高光谱和MLSR-GA-BP神经网络模型油菜叶片SPAD值遥感估算

..... 崔小涛，常庆瑞，屈春燕，史博太，蒋丹垚，夏利恒，王玉娜（74）

响应面优化复合酶制备干酪素工艺..... 蔡丽莎，王东鹏，曾珍，李诚（85）

[期刊基本参数]: CN23-1391/S \*1957\*m\*A4\*96\*zh\*P\* ¥ 20.00\*1 000\*11\*2020-08

**DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO**  
**JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY**

Monthly    Vol. 51 No. 8(Cumulated No. 306)    August 2020

---

**CONTENTS**

**Research Report**

- Bioinformatics analysis of AP2/EREBP transcription factor to resistance to soybean cyst nematode ..... HAN Yingpeng, et al. ( 1 )
- Study on the mixture of three chemical regulators and the mechanism of strong seedling in rice ..... DING Wei, et al. ( 9 )
- Study on efficiency of several green control methods on *Aphis glycines* ..... FAN Dong, et al. ( 17 )
- Disease resistance identification of cucumber cultivars and germplasm resources to different pathotype of *Pseudoperonospora cubensis* in Heilongjiang Province ..... ZHANG Yanju, et al. ( 24 )
- Effect of exogenous ALA on photosynthesis of *Nitraria sibirica* Pall. during salt stress ..... YAN Yongqing, et al. ( 32 )
- Indirect selection method of fat content in broiler carcass and its effect evaluation ..... LI Hui, et al. ( 39 )
- Immune effect of overexpressing *TLR4* gene on foot-and-mouth disease vaccine (type O) in sheep ..... YAO Yuchang, et al. ( 47 )
- Study on the effect of feeding dairy cows with *Lactobacillus plantarum* 229v ..... ZHANG Yonggen, et al. ( 56 )
- Prediction on influence of temperature changes on the ice break-up in Mohe section of Heilongjiang River based on BP neural network model ..... SONG Chunshan, et al. ( 66 )
- Remote sensing estimation of SPAD value for rape leaf based on hyperspectral and MLSR-GA-BP neural network model ..... CUI Xiaotao, et al. ( 74 )
- Response surface optimization of casein production by complex enzymes ..... CAI Lisha, et al. ( 85 )

[Serial parameters]: CN23-1391/S \*1957\*m\*A4\*96\*zh\*P\* ¥ 20.00\*1 000\*11\*2020-08